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PRÍHOVOR STAROSTU
Vážení spoluobčania, ani sme sa nenazdali 

a v tejto ťažkej covid dobe sme sa ocitli už v novom 
kalendárnom roku 2022. Mnohí sme si dávali na 
prahu Silvestra predsavzatia, či už súkromného, 
rodinného alebo profesijného charakteru, týkajúce-
ho sa našich úspechov vo firmách, práci či v akom-
koľvek zamestnaní.

Verte mi, že to neznie nijako obohrato, alebo 
iba tak familiárne, ale asi to najdôležitejšie, čo si 
môžeme v tejto zložitej pandemickej dobe priať, 
bude zdravie. Za posledné dva roky sa toho v na-
šom živote, štáte, spoločnosti, či vlastne na celom 
svete zmenilo toľko, že to, na čo sme voľakedy 
mnohokrát aj zabúdali, máme to doma a častokrát 
to nebolo na prvom mieste, je naše vlastné zdravie. 
Len nedávno som pochovával nášho spoluobčana, 
ktorý mal len niečo málo po 50-tke a v týchto 
okamihoch sa zamyslíme nad tým, čo je pre nás 
najdôležitejšie.

Aj obec musí mať v poriadku svoje zdravie, 
najmä to ekonomické. Na jeseň minulého roka 
sme ako obec dostali malú facku v podobe úprav 
autobusových spojení. Na základe rozhodnutia 
spol. Arriva, ktorá prevádzkuje autobusové spojenia 
v rámci Trnavského samosprávneho kraja sa skrátili 
pôvodné autobusové linky premávajúce z Piešťan 
na Myjavu tak, že od decembra 2021 autobusy tejto 
dlhoročne premávajúcej linky končia v Krajnom! To 
znamená, že cestujúci v smere Myjava – Piešťany 
a opačne musia v našej obci prestúpiť na náhradné 
autobusové spoje, ktoré zabezpečila SAD Trenčín 
v smere Krajné – Myjava cez Babulicov Vrch. 
Akokoľvek sa Vám to zdá nelogické, je to tak. 
Najskôr som si ako starosta myslel, že je to žart, ale 
keď mi túto informáciu potvrdili aj na VÚC a po-
vedal som ju ostatným starostom dotknutých obcí, 
najmä Kostolného, Rudníka, Podkylavy a Poriadia, 
títo tiež len nechápavo krútili hlavou. Osobne som 
koncom mesiaca november inicioval pracovné 
stretnutie dotknutých starostov nášho okresu na 
VÚC v Trenčíne, za prítomnosti zodpovedných 
pracovníkov VÚC (odboru dopravy), SAD Trenčín 
aj spol. ARRIVA. I napriek niekoľkohodinovému 
rokovaniu sme sa nedokázali dohodnúť na tom, aby 
autobusy premávali ako doteraz. Ekonomické uka-
zovatele a prísne stráženie kilometrov (najazdených 
vo verejnom záujme), ktoré sú vykonávané v rámci 
iného kraja, nechcel nikto naviac zaplatiť. Jediným 
riešením tohto stavu bolo to, ktoré je tu teraz, 
t. j., autobusovú prepravu z Krajného na Myjavu 
(vrchnou cestou) bude ako náhradnú autobusovú 

dopravu vykonávať SAD Trenčín s tým, že cestujúci 
na tejto linke budú musieť, bohužiaľ, u nás v obci 
prestúpiť. Výsledkom je skutočnosť, že treba nielen 
prestupovať, ale premávajúci interval autobusov 
v smere cez Babulicov Vrch sa znížil, najmä cez 
víkendy a sviatky. Ostali zachované hlavne školské 
a robotnícke spoje. Ako Krajňanci máme možnosť 
cestovať na Myjavu aj spodnou trasou Matejovec 
– Jablonka, ale bohužiaľ, cestujúci z Babulicovho 
Vrchu alebo napríklad z Mitalovca by museli prísť 
dolu do centra obce. Zároveň sme ako starostovia 
boli zo strany SAD upozornení na skutočnosť, že 
toto je len skúšobná – náhradná autobusová linka, 
pričom budú prísne v týchto mesiacoch sledovať 
vyťaženosť premávajúcich autobusov a ak v nich ne-
bude dostatočný minimálny počet cestujúcich, budú 
sa určite!!! v tomto roku prehodnocovať. Čiastočne 
ako starosta chápem aj túto (ekonomickú) skutoč-
nosť, kedy sa v autobuse s 50 miestami na sedenie 
vezú častokrát len traja cestujúci. Ale určite by sme 
nemali zabúdať na princíp solidarity a potreby do-
pravnej obslužnosti nášho veľkého kopaničiarskeho 
regiónu. Budeme všetky veci okolo ďalšieho vývoja 
v tejto oblasti prísne sledovať a úprimne dúfať, že 
k ďalšej redukcii autobusových liniek v najbližšej 
dobe nepríde.

Druhú facku sme ako obec dostali hneď na 
začiatku tohto kalendárneho roka. I napriek minu-
loročnému avizovanému zvyšovaniu cien energií, 
výška, ktorá bola na faktúrach doručených obci 
v januári, by asi porazila aj tých najodolnejších 
jedincov. Keď mi prednostka povedala, citujem: 
„Starosta, predtým, ako dnes otvoríte podpisovú 
knihu, sa najskôr poriadne posaďte, prišli nám nové 
zálohové faktúry za energie“, neveštilo to nič dobré. 
A mala pravdu. Nárast cien pri elektrine za mesiac 
cca vyšší o 1 100,- € a pri plyne nárast z platieb cca 
23 000,- €/rok preddavky na výšku 41 000,- €, čo 
je bezmála 100-percentné zvýšenie.

Osobne som išiel na rokovanie ako na ZSE tak 
aj na obchodné oddelenie SPP priamo v Bratislave, 
s tým, že musím vyrokovať nejaké zľavy alebo zníže-
nie ceny, veď predsa toto nie je možné. No poviem 
Vám, keď mi obchodná riaditeľka SPP vysvetlila, že 
nám ako obci, ktorá je na rozdiel od domácností 
neregulovaný subjekt (úrad pre reguláciu sieťových 
odvetví) ceny zvýšili na základe tabuľkových cien 
(odvíjajúcich sa od svetových burzových cien) len 
o túto „malú“ čiastku (nakoľko som ako starosta 
obce prezieravo v minulosti podpísal zmluvy s do-
dávateľmi týchto energii), ale tým, ktorí sú novými 
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odberateľmi, napr. po skrachovaných firmách 
Slovak Energy a pod., sa plyn predáva za sumu cca 
330 €/MWh, som už radšej nič nehovoril, lebo my 
máme zazmluvnený (po zdražení) plyn na cca za 
116 €/MWh. A čo bude ďalej? To nevie asi nikto 
a ukáže to až blízka budúcnosť, ale ceny za komodi-
ty v oblasti energií sa proste zbláznili. A doplácame 
na to spoločne všetci. Neostáva nám nič iné, len 
vykonať finančné úpravy v rozpočte tak, aby nás 
pre neplatenie dodávatelia neodpojili.

Hľadali sme aj spoločné riešenie – ako a kde 
ušetriť energie? Prestať svietiť vo vybraných časo-
vých intervaloch na pouličnom osvetlení? Asi nie. 
Vodné zdroje (čerpadlá) čistička odpadových vôd 
(dúchadlá a prevzdušňovanie) sú všetko vysoko 
energeticky náročné odberné miesta, pričom para-
doxne cena za energie sa skladá z toľkých jednot-
livých položiek a komodít, že ak by sme aj ušetrili 
nejaké KW na spotrebe, zníži sa len množstvo 
odobratej energie, ale ostatné položky vo faktúrach 
znížiť nedokážeme. Proste jeden veľký začarovaný 
kruh, v ktorom sa pohybujeme a stali sme sa ako 
odberatelia rukojemníkmi týchto energetických mo-
nopolov. Osobne si neviem – nedokážem vysvetliť, 
ako je možné, že ceny nenarastali tak ako pominulé 
roky, len o pár percent, ale skokovo zo dňa na 
deň o stovky percent. Je to špekulácia na burzách? 
Výsledok geopolitických rozhodnutí?

Riešenie v tomto prípade je na pleciach štátu, 
bude potrebné mestá a obce, ale asi aj malé pod-
niky (so spotrebou cca 30 000.- KW) zaradiť ako 
subjekty regulovaného odberu (ÚRSO), tak ako sú 
domácnosti a nenechať ich napospas svetovým 
cenám. Tu však nastáva otázka – dokáže, alebo vie 
to urobiť táto vláda??? Má nejaké riešenia alebo 
víziu v tejto oblasti?

„Pod dobrou vládou je hanbou chudoba. Pod 
zlou vládou je hanbou bohatstvo.“

Konfucius

V magický dátum dňa 2. 2. 2022 sa uskutoč-
nil pred úradom vlády SR protest organizovaný 
Združením miest a obcí Slovenska (ZMOS). Nedá 
mi nespomenúť aspoň tri základné požiadavky toho 
protestu, ktorého som sa (bohužiaľ) pre závažné 
pracovné povinnosti nemohol zúčastniť. Novela 
stavebného zákona, o ktorej sa dlho hovorí a ktorá 
by mala začať (údajne) platiť od budúceho kalendár-
neho roka 2023 spôsobí, že stavebné konanie už 
nebude prebiehať priamo na obciach a mestách, 
ale štát vytvorí úsek špecializovanej štátnej správy, 
ktorá okrem iného bude vydávať aj stavebné po-
volenia. Pred viac ako 2 rokmi som ako starosta 
prijal strategické rozhodnutie a presunul stavebný 
úrad priamo na našu obec. Všetci, ktorí chcete 
či už stavať, alebo vykonávať akékoľvek stavebné 
činnosti, prídete sem k nám, na obec a priamo tu 
Vám poradíme a vybavíme veci aj za Vás, ak to 
bude potrebné. Sami na obci najlepšie vieme, kde, 
ako a či vôbec stavať. Ak by sa naplnila litera tohto 
nového zákona, každý jeden stavebník by musel ísť 
do jedného z novovytvorených štátnych úradov (naj-
bližšie pre nás: Piešťany, Senica alebo Nové Mesto 
nad Váhom). Tak takto si ja približovanie štátnej 
správy občanom nepredstavujem. V oblasti školstva 
a vzdelávania by obce mali povinnosť dofinancovať 
neštátne školské zariadenia. T. j. cirkevné a súk-
romné školy by v plnej miere mali financovať obce 
a mestá, a to zo svojich rozpočtov a peňazí, ktoré 
sú ich vlastnými príjmami. Možno si poviete, že nás 
ako obce sa to netýka, ale ak niekto z našej obce 
pôjde do takejto školy napr. v Piešťanoch, alebo 
niekde inde, bude ju navštevovať, tak už máme ďalší 
problém na stole. V závere ďalší pripravovaný práv-
ny „nonsens“ – novela zákona o sociálnych služ-
bách by mala negatívne zasiahnuť do originálnych 
kompetencií samospráv, kde by mala byť povinnosť 
obce dofinancovať neverejných poskytovateľov 
sociálnych služieb. Čo by to znamenalo v praxi? Ak 
by obyvateľ obce starší ako 62 r. bol umiestnený 
do sociálneho zariadenia (DSS), obec by povinne 
bola nútená poskytnúť tomu prevádzkovateľovi zo 
zákona na každého jedného klienta doplatok. Keď 
sme sa ako starostovia pýtali na výšku možného do-
platku, boli sme uistení, že pôjde len o jednorazový 
poplatok, ktorý by nemal byť vyšší ako 300 €/rok. 
V súčasnom pripravovanom návrhu zákona je 
poplatok stanovený na pravidelnej mesačnej báze 
vo výške „iba“ 100 €/mesiac. Pričom tento by mal 
byť vyplácaný súkromnému prevádzkovateľovi DSS 
ako forma doplatku ku každému jednému klientovi. 
Tento prevádzkovateľ však poskytuje sociálne služby 
pre klientov formu podnikania a za účelom dosiah-
nutia svojho vlastného zisku. Ak sa spoločne nad 
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tým zamyslíme, kto asi bude mať najväčšiu radosť 
z tohto právneho nezmyslu? Tipujete správne, 
podnikateľ – majiteľ DSS.

Nedá mi ešte nespomenúť jednu zo základných 
úloh, ktoré plní obec v súvislosti s vývozom a likvi-
dáciou tuhého komunálneho odpadu (TKO). Všetky 
bližšie informácie sa dozviete v nasledujúcom 
článku, kde je presne rozpísaný spôsob nakladania 
s komunálnym odpadom v našej obci. Chcem Vás 
požiadať, aby ste si článok pozorne prečítali, na-
koľko prechádzame od januára tohto roku na nový 
systém triedenia a zušľachťovania odpadu. Možno 
si poviete, prečo to robíme? Prečo to takto kompli-
kujeme? Prečo nemôžeme sypať všetok odpad do 
jednej KUKA nádoby a hotovo? Nuž nie je iná mož-
nosť, ak chceme, aby poplatky za odvoz a likvidáciu 
odpadu nenarástli do závratných výšok, je len jedna 
cesta a tou je SEPARÁCIA a následné zušľachťova-
nie odpadu. Ale o tom všetkom podrobne na ďalšej 
strane tohto vydania Krajnianskych novín.

Po dlhej dobe dištančného vzdelávania žiaci 
našej Základnej aj materskej školy opäť nastúpili na 
prezenčnú formu. Som rád, že rodičia detí začali 
na parkovanie pri vození detí z/do školy využívať 
zatiaľ provizórnu parkovaciu vyštrkovanú plochu 
pri škole na mieste bývalého „šenku“. Nemusíte sa 
tam báť parkovať, je to majetok obce a určite je to 
bezpečnejšie, ako sa motorovým vozidlom otáčať 
pred školskou bránkou alebo cúvať v neprehľadnej 
zákrute.

Úlohou obce bude do budúcna určite nielen 
dokončiť už začatý chodník cez centrálnu časť obce, 
ale aj plynule na tento chodník naviazať a v tejto 
časti dobudovať trvalé a spevnené parkovacie 
miesto so všetkým potrebným dopravným značením 
a infraštruktúrou.

Na prelome mesiaca januára tohto roku sa nám 
v obci prihodila aj jedna nemilá udalosť. Nakoľko 

bola dlhšie nezvestná naša občianka, dôchodkyňa 
Vlasta K., vstúpil som ako starosta obce na základe 
rozsudku Okresného súdu v Novom Meste nad 
Váhom v súčinnosti s miestne príslušnou hliadkou 
Policajného zboru do jej obydlia. Potvrdila sa moja 
predtucha a v dome bolo objavené jej bezvládne 
telo v značnom štádiu rozkladu. Na základe vý-
sledkov súdno-znaleckej pitvy bolo potvrdené, že 
úmrtie zosnulej nastalo bez cudzieho zavinenia pred 
viacerými mesiacmi. Žila samotársky, sebe vlastným 
spôsobom života. Je to určite smutná a poľutova-
niahodná udalosť. Chcem Vás požiadať, ak máte 
takéhoto suseda, ktorý je sám, nemá príbuzných 
alebo deti, či ho nikto nenavštevuje, zahoďte za 
chrbát staré hriechy alebo voľakedajšie susedské 
spory, bežte ho občas pozrieť, opýtajte sa – ako sa 
darí sused, nepotrebuješ niečo, možno to budete 
Vy, ktorí mu pomôžete a  dokážete ho zachrániť.

Ako ľudia sme zvláštne bytosti, máme vlastné 
povahy, častokrát si závidíme a pritom možno 
nemáme ani čo, sused má nové auto, hneď si 
kladieme otázku, kde na to asi zobral, namiesto 
toho, aby sme sa ho spýtali – sused odvezieš ma na 
ňom, keď budem potrebovať? Vysype si sused fúru 
štrku pred bránu na obecný pozemok? Nevolajte 
hneď starostovi, či to má povolené, opýtajte sa ho 
radšej, kde má lopatu a či ho nepotrebuje pomôcť 
popratať. Viac angažovanosti a spolupatričnosti 
určite prispeje aj k dobrému spolunažívaniu. Možno 
ani tento prípad nemusel dopadnúť takto tragicky.

V závere článku sa vrátim k tomu, čo som 
povedal na jeho začiatku, úspechy v práci, doma či 
v rodine sú podmienené tým najzákladnejším, a to 
zdravím, ktoré Vám všetkým, spoluobčania moji, 
spoločne želám.

JUDr. Ján Konečník,
starosta

UZNESENIA 
ZO ZASADNUTIA OBECNÉHO ZASTUPITEĽSTVA 

V KRAJNOM, KONANÉHO DŇA 9. 12. 2021

Uznesenie č. 28/2021
OZ jednomyseľne schvaľuje program Obecného 

zastupiteľstva
Program:

 1. Otvorenie zasadnutia.
 2. Schválenie programu OZ.
 3. Voľba overovateľov zápisnice.

 4. Kontrola uznesení z predchádzajúceho zasadnu-
tia obecného zastupiteľstva.

 5. Správa nezávislého audítora z auditu kon-
solidovanej účtovnej závierky Obce Krajné 
k 31. 12. 2020.

 6. 1. Úprava rozpočtu Obce Krajné na 
rok 2021.
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 7. Stanovisko hlavného kontrolóra Obce Krajné 
k návrhu Rozpočtu Obce Krajné na roky 2022 
– 2024.

 8. Návrh Rozpočtu Obce Krajné na roky 2022 
– 2024.

 9. Návrh Dodatku č. 1 k VZN č. 3/2020 o určení 
výšky dotácie na mzdy a prevádzku na žiaka 
materskej školy a školských zariadení so sídlom 
na území Obce Krajné.

 10. Návrh Dodatku č. 3 k VZN č. 5/2016 
o miestnych daniach a miestnom poplatku za 
komunálne odpady a drobné stavebné odpady.

 11. Návrh plánu kontrolnej činnosti hlavného 
kontrolóra Obce Krajné na obdobie I. polrok 
2022.

 12. Žiadosť o odkúpenie obecných pozemkov p.č. 
17412/34 a 17412/63 p. Michala Križáka, 
Vrbové.

 13. Žiadosť o odpredaj pozemku p.č. 5541/1 
p. Emília Naďová, Radošina.

 14. Žiadosť o odpredaj pozemku p.č. 5541/1 
Ing. Dušan Mozolák, Krajné.

 15. Žiadosť o odpredaj pozemku p.č. 12360/1 
Ing. Alena Janečková, Bratislava.

 16. Žiadosť o odpredaj časti pozemku p.č. 232/24 
p. Michal Tomulec s manž. Piešťany.

 17. Žiadosť o zriadenie vecného bremena na p.č. 
232/20 Ing. Ľuboš Valášek, Brezová pod 
Bradlom.

 18. Voľba dvoch prísediacich na Okresný súd Nové 
Mesto nad Váhom.

 19. Správa o Prevádzkovaní verejných vodovodov 
a verejnej kanalizácie.

 20. Schválenie zasadnutí OZ v roku 2022.
 21. Návrh na vyradenie obstaraného dlhodobého 

majetku ako zmarené investície.
 22. Žiadosť o kúpu pozemkov p.č. 315/25, 

232/64 MUDr. Jarmila Karolová, Krajné.

 23. Žiadosť o zriadenie vecného bremena na p.č. 
232/24, 232/18 p. Michala Tomulca s man-
želkou, Piešťany.

 24. Informácie starostu obce.
 25. Diskusia.
 26. Záver.

Uznesenie č. 29/2021
OZ jednomyseľne schvaľuje za overovateľov zápis-

nice: p. Vladimíra Malého a p. Tomáša Pardavého.

Konštatovanie č. 12
OZ berie na vedomie kontrolu uznesení z pred-

chádzajúceho zasadnutia OZ.

Konštatovanie č. 13
OZ berie na vedomie Správu nezávislého audítora 

z auditu konsolidovanej účtovnej závierky a Správu 
k ďalším požiadavkám zákonov a iných právnych 
predpisov k 31.12.2020.

Uznesenie č. 30/2021
OZ jednomyseľne schvaľuje 1. Úpravu rozpočtu 

Obce Krajné na rok 2021.

Konštatovanie č. 14
OZ berie na vedomie Stanovisko kontrolóra 

obce k návrhu Rozpočtu Obce Krajné na roky 
2022 – 2024.

Uznesenie č. 31/2021
OZ jednomyseľne schvaľuje Rozpočet obce 

Krajné na rok 2022.

Konštatovanie č. 15
OZ berie na vedomie Rozpočet Obce Krajné na 

roky 2023 – 2024.
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Uznesenie č. 32/2021
OZ jednomyseľne schvaľuje Dodatok č. 1 

k VZN č. 3/2020 o určení výšky dotácie na mzdy 
a prevádzku na žiaka materskej školy a školských 
zariadení so sídlom na území Obce Krajné.

Uznesenie č. 33/2021
OZ jednomyseľne schvaľuje Dodatok č. 3 k VZN 

č. 5/2016 o miestnych daniach a miestnom po-
platku za komunálne odpady a drobné stavebné 
odpady.

Uznesenie č. 34/2021
OZ jednomyseľne schvaľuje Plán kontrolnej čin-

nosti hlavného kontrolóra obce Krajné na obdobie 
I. polroka 2022.

Uznesenie č. 35/2021
Obecné zastupiteľstvo obce Krajné na svojom 

riadnom zasadnutí dňa 9. 12. 2021

I. Prerokovalo
na základe žiadostí pána:

meno a priezvisko: Michal Križák, rodený Križák
dátum narodenia: ................................................
trvalé bydlisko: Nám. J. Emanuela č. 331/5, Vrbové
štátna príslušnosť: Slovenská republika
možnosť plánovaného odpredaja nehnuteľností 
nachádzajúcich sa v obci a k. ú. Krajné, ktoré sú 
vedené Okresným úradom Myjava, katastrálnym 
odborom nasledovne:

LV č. 1 parcely 
registra „C“

druh pozemku umiestnenie 
pozemku

parcela č. 17412/63 vo výmere 26 m2 zastavaná plocha 
a nádvorie

2

parcela č. 17412/34 vo výmere 423 m2 záhrada 2
Vlastníctvo: pod B1 Obec Krajné v podiele 1/1 k celku

II. Schvaľuje
odpredaj nehnuteľností nachádzajúcich sa v obci 

a k. ú. Krajné, ktoré sú vedené Okresným úradom 
Myjava, katastrálnym odborom nasledovne:

LV č. 1 parcely 
 registra „C“

druh pozemku umiestnenie 
pozemku

parcela č. 17412/63 vo výmere 26 m2 zastavaná plocha 
a nádvorie

2

parcela č. 17412/34 vo výmere 423 m2 záhrada 2
Vlastníctvo: pod B1 Obec Krajné v podiele 1/1 k celku.

Predmet odpredaja – parcely KN-C 
č. 17412/63 a KN-C č. 17412/34 sa nachádzajú 
v rekreačnej oblasti v časti obce „Žadovica“ a spo-
ločne so stavbou záhradného domčeka bez označe-
nia súpisným číslom, ktorá je v užívaní p. Michala 
Križáka, tvoria jeden funkčný a neoddeliteľný celok, 

ktorý p. Križák kosí, čistí a udržiava. Prevodom 
vlastníckeho práva k parcelám KN-C č. 17412/63 
a KN-C č. 17412/34 v prospech p. Michala 
Križáka a to v podiele 1/1 k celku sa zosúladí 
užívací a právny stav.

Prevod je v súlade s §9a ods.8. písm. e) 
zákona 138/1991 zb. v znení neskorších 
predpisov – zámer previesť nehnuteľný 
majetok obce z dôvodov hodných osobit-
ného zreteľa bol v dňoch 23. 11. 2021 až 
7. 12. 2021 zverejnený na úradnej tabuli 
obce Krajné ako aj na jej webovom sídle: 
https://www.krajne.sk/samosprava/uradna-tabula/

Všeobecná hodnota predmetu plánovaného 
prevodu – parcely KN-C č. 17412/63 ako aj parce-
ly KN-C č. 17412/34 bola na základe znaleckého 
posudku č. 96/2021 vyhotoveného Ing. Jarmilou 
Nováčikovou, PhD., Nové Mesto nad Váhom, 
stanovená obecným zastupiteľstvom Obce Krajné 
nasledovne:
• kúpna cena parcely KN-C č. 17412/63 bola sta-

novená na sumu 6,43 €/m2, čo celkovo za 26 m2 
predstavuje sumu 167,18 €.

• kúpna cena parcely KN-C č. 17412/34 bola 
stanovená na sumu 6,43 €/m2, čo celkovo za 
423 m2 predstavuje sumu 2 719,89 €.

Náklady spojené s vyhotovením znaleckého 
posudku č. 96/2021 príslušnej kúpnej zmluvy, 
návrhu na vklad a správnym poplatkom za vklad 
hradí žiadateľ.

Žiadateľ Michal Križák nie je osobou podľa §9a 
ods. 6 písm. a – g zákona 138/1991 Z. z. v znení 
neskorších predpisov.

Uznesenie č. 36/2021
OZ neschvaľuje zámer predaja pozemku 

p. č. 5541/1, orná pôda.

Uznesenie č. 37/2021
OZ zamietlo predaj pozemku p. č. 5541/1 na 

základe neschválenia v bode 13.

Uznesenie č. 38/2021
OZ schvaľuje zámer predaja pozemku p.č. 

12360/1 vo výmere 1 423 m2, trvale trávnatý 
porast s tým, že žiadateľka dá na svoje náklady 
vypracovať GP na odčlenenie p. č. 12360/1 od 
p. č. 12360.

Uznesenie č. 39/2021
OZ jednomyseľne schvaľuje zámer predaja časti 

pozemku p. č. 232/24, zastavané plochy a nádvo-
ria, geometrický plán na odčlenenie časti pozemku 
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p. č. 232/24 bude vypracovaný tak, aby hranica 
pozemku bola jeden meter od krajnice miestnej 
komunikácie.

Uznesenie č. 40/2021
a) OZ prerokovalo žiadosť Ing. Ľuboša Valáška, 

Brezová pod Bradlom, o zriadenie vecného 
bremena na parcele vo vlastníctve obce Krajné 
registra „C“ č. 232/20 – zastavaná plocha 
a nádvorie vo výmere 280 m2 vedené na LV č. 1 
v k. ú. Krajné z dôvodu uloženia elektrického 
vedenia.

b) OZ schvaľuje žiadosť Ing. Ľuboša Valáška, Brezová 
pod Bradlom, o zriadenie vecného bremena 
na parcele vedenej na LV č. 1 v k. ú. Krajné vo 
vlastníctve obce Krajné registra „C“ č. 232/20 – 
zastavaná plocha a nádvorie vo výmere 280 m2 
z dôvodu uloženia elektrického vedenia.

Konštatovanie č. 16
OZ berie na vedomie správu o prevádzkovaní 

verejných vodovodov a verejnej kanalizácie počas 
roka 2021.

Uznesenie č. 42/2021
OZ schvaľuje termíny zasadnutí OZ v roku 2021: 

10. 3. 2022, 9. 6. 2022, 8. 9. 2022, 8. 12. 2022.

Uznesenie č. 43/2021
OZ jednomyseľne schvaľuje vyradenie obstara-

ného dlhodobého majetku ako zmarené investície 

–  projekt Veľká Javorina – Bradlo, odkanalizovanie 
regiónu, kanalizácia mikroregiónu Krajné v sume 
31 771,09 €.

Uznesenie č. 44/2021
OZ schvaľuje zámer predaja časti pozemku p. č. 

315/11 a neschvaľuje predaj časti pozemku  p. č. 
232/18 z dôvodu ochranného pásma kanalizácie.

Uznesenie č. 45/2021
a) OZ prerokovalo žiadosť Michala Tomulca 

s manž., Piešťany, o zriadenie vecného bremena 
na parcele vo vlastníctve obce Krajné registra 
„C“ č. 232/24 – zastavaná plocha a nádvorie 
vo výmere 2 249 m2 a p. č. 232/18 – zastavané 
plochy a nádvoria vo výmere 2 046 m2 vedené 
na LV č. 1 v k.ú. Krajné z dôvodu uloženia 
inžinierskych sietí a vybudovanie pripojenia 
pozemku p. č. 280 na miestnu komunikáciu.

b) OZ schvaľuje žiadosť Michala Tomulca s manž., 
Piešťany, o zriadenie vecného bremena na 
parcele vedenej na LV č. 1 v k.ú. Krajné vo 
vlastníctve obce Krajné registra „C“ č. 232/24 – 
zastavaná plocha a nádvorie vo výmere 2 249 m2 
a p. č. 232/18 – zastavané plochy a nádvoria vo 
výmere 2 046 m2 z dôvodu uloženia inžinierskych 
sietí a vybudovanie pripojenia pozemku p. č. 
280 na miestnu komunikáciu.

Jana Hudecová,
prednostka OcÚ

V prvej polovica tohto roku náš Obecný 
úrad opúšťa a do riadneho starobného 
dôchodku odchádza dlhoročná pracov-
níčka a prednostka obecného úradu, 
p. Janka Hudecová. Asi nie je v našej 
obci nikto, kto by ju nepoznal, komu 
počas jej dlhoročného pôsobenia na 
obecnom úrade nepomohla. Bola 
prísna na seba, na podriadených, ale 
aj na mňa ako starostu. Už podľa jej 
výrazu v tvári som vedel, kedy by to asi 
malo byť trocha inak a podľa úsmevu som 
poznal, že to, čo robím alebo idem podpísať, 
je správne.

Nájsť náhradu za Vás, Janka, bude ťažké 
a zložité, práca, ktorú ste vykonávali, je skutočne 
náročná, úlohy, ktoré som Vám kládol, neboli vždy 
jednoduché a častokrát ste ich museli plniť aj v čase 

osobného voľna, na úkor svojej rodiny, ale 
v konečnom dôsledku boli v prospech ce-

lej našej obce. Je to práca, ktorej výkon 
si vyžaduje nielen odborné znalosti, skú-
senosti a vedomosti, ale najmä osobnú 
angažovanosť a veľkú empatiu. Ku dňu 
uzávierky tohto vydania novín obec 
eviduje celkovo 31 záujemcov o toto 
miesto, ktoré sa bude obsadzovať na 
základe riadneho výberového konania.

Všetci Vám spoločne prajeme na 
zaslúženom odpočinku hlavne pevné 

zdravie, radosť z vnúčat, o ktoré sa budete 
určite s láskou starať, a všetko to príjemné, čo 

šediny a dôchodok prinášajú. I napriek tomu, že 
som Janku osobne presviedčal, aby s nami ešte 
aspoň chvíľu na úrade zotrvala, rozhodla sa pre 
oddych a odpočinok.

POĎAKOVANIE
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Janka, ďakujem Vám úprimne a z celého srdca 
za všetkých občanov našej obce, v mene svojom 
aj v mene predchádzajúcich starostov za všetko 
to, čo ste pre našu obec za tie dlhé roky, ktoré 
ste tu pôsobili, urobili, za cenné rady, ktoré ste mi 

každodenne dávali a pomoc, ktorú ste mi najmä po 
mojom nástupe do funkcie poskytli.

Bolo mi cťou s Vami spolupracovať.

JUDr. Ján Konečník

ČINNOSŤ OBECNÝCH LESOV V ROKU 2021
Hospodárenie v obecných lesoch Krajné sa vy-

konáva v súlade s platným Programom starostlivosti 
o lesy ( ďalej PSL ) vyhotoveným autorizovanou 
inštitúciou v zmysle zákona o lese a podľa ostat-
ných súvisiacich predpisov, schválených štátnou 
správou lesného hospodárstva. Platnosť PSL pre 
obecné lesy je 2013 – 2022. Rok 2022 je pre nás 
posledným v plánovacom období. Budú v ňom 
prebiehať taxačné práce, zisťovať sa skutočný stav 
lesných porastov a zhromažďovať podklady pre 
vyhotovenie nového PSL na ďalších 10 rokov. 
V našej obci sú lesy zaradené z prevažnej miery do 
kategórie hospodárske. Ich účelom je produkcia 
dreva a ostatných lesných produktov pri súčasnom 
zabezpečovaní mimoprodukčných funkcií. PSL 
nám určuje maximálne množstvo drevnej hmoty, 
ktoré je v priebehu desiatich tokov možné vyťažiť. 
Z tohto vyrábame podiel guľatiny, ktorá sa predáva 
pre potreby drevospracujúceho priemyslu a podiel 
vlákniny, ktorá je využívaná hlavne ako palivo pre 
občanov obce. V roku 2021 stúpol dopyt po pali-
vovom dreve oproti priemeru z posledných troch 
rokov o 30 %, čo predstavuje cca o 225 m3 viac. 
Primerané rozdelenie deceniálnej ťažby na jednotli-
vé roky je dôležité z dôvodu prísunu drevnej hmoty 
či už odberateľom, tak i obyvateľom obce vo forme 
paliva, čo priamo súvisí s tržbami potrebnými pre 
uhradenie nákladov spojených s obhospodarova-
ním. Ovplyvňujú ho hlavne v obnovných porastoch, 
kde sa snažíme dosiahnuť prirodzené zmladenie 
stanovištne vhodnej drevinovej skladby z mater-
ského porastu, pôdne pomery. To znamená, že 
v niektorých porastoch sa nám darí pestovať zmla-
denie v dostatočnom množstve a kvalite, v iných je 
potrebný dlhší časový horizont pokiaľ dosiahneme 
požadované zastúpenie drevín v dostatočnej husto-
te. Preto nie je výška ťažby každý rok rovnaká. 
Špecifikom v plánovanom hospodárení sú náhodné 
ťažby spôsobené hlavne podkôrnym hmyzom a su-
chom, s ktorými bojujeme už niekoľko rokov. Pri 
týchto vznikajú nezalesnené miesta, ktoré je v prí-
pade neúspešnosti prirodzeného zmladenia treba 
zalesniť vhodným certifikovaným sadbovým materi-
álom a následne sa o tieto plochy postarať. Na jar 

2021 sme na takýchto plochách vysadili 2 800 ks 
sadeníc. Plochy boli na jeseň ošetrené vyžínaním 
nežiadúcej vegetácie a repelentom proti odhryzu 
zverou. Vypestovanie kvalitného porastu do rubnej 
doby stojí nemalé finančné náklady, na ktoré si 
musí každý obhospodarovateľ zarobiť. Po obnove 
porastov začína obdobie, kedy sa musí časť tržieb 
z vyťaženej drevnej hmoty navrátiť nazad vo forme 
nákladov na prípadné doplňovanie neúspešne 
zalesnených plôch, starostlivosti o nárasty a kultúry, 
t. j. ochrana proti burine, ochrana proti zveri… 
Ďalej do výchovy mladín prečistkami, žrďkovín a žr-
ďovín prebierkami. Takže prvý finančný prospech 
z novoobnoveného lesa má obhospodarovateľ až 
po približne 50-tich rokoch. Treba si uvedomiť, že 
procesy v lese sa nedejú v priebehu pár mesiacov, 
ale niekoľkých rokov.

V roku 2021 sú ceny palivového dreva 
nasledovné:
• listnaté palivo v 5 m sortimentoch – 46 €/m3

• listnaté palivo v 1 m sortimentoch – 50 €/m3

• ihličnaté palivo v 5 m sortimentoch – 26 €/m3

• ihličnaté palivo v 1 m sortimentoch – 28 €/m3

Ing. Juraj Kovár,
správa obecných lesov Krajné
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POĎAKOVANIE
Záver každého roka je okrem osláv vianočných 

a novoročných sviatkov spojený aj s bilancovaním 
toho končiaceho roka a dávaním si nových predsa-
vzatí do toho roka nastávajúceho.

Aj tu u nás, v Krajnom, sme sa nachvíľu pootočili 
a obzreli sa za malými úspechmi, ktoré sa nám spo-
ločne podarili. Jedným z nich bola aj rekonštrukcia 
cesty č. 3/1210 v miestnej časti obce Krajné, 
lokalita Konkušova Dolina – Kahúnova Dolina. 
Ide o cestu III. triedy v správe Trenčianskeho 
samosprávneho kraja (ďalej len „TSK“). Stav tejto 
komunikácie už bol dlhodobo nelichotivý a trápil 
nielen všetkých nás, obyvateľov Krajného, ale aj jej 
návštevníkov, chalupárov, či cyklistov, ktorí veľmi 
radi navštevujú naše krásne a malebné krajnian-
ske kopanice. Dobrý stav komunikácií a cestná 
dostupnosť sú jedným zo základných predpokladov 
pre vytváranie kvalitných podmienok pre život na 
dedine.

Sme radi, že TSK a jeho pracovníci dodržali 
„chlapské“ slovo, ktoré mi ako starostovi obce dali 
a na jeseň minulého roka zrekonštruovali položením 
kompletného nového asfaltového povrchu prvú 
polovicu havarijného úseku tejto komunikácie. 
Poďakovanie patrí nielen riaditeľovi správy ciest 
TSK či riaditeľovi odboru dopravy na TSK, ale naj-
mä predsedovi TSK p. Jaroslavovi Baškovi, ktorý sa 
osobne angažoval, aby táto cesta bola opravená.

Ešte raz, Jarko, v mene všetkých 
Krajňancov ďakujem a verím, že tento rok 
budem mať tú česť aj napriek pandémii 

COVID-19 ťa osobne privítať u nás v obci 
a spoločne – na bicykli sa po tejto novej 
ceste prevezieme.

Ako starosta sám teraz najlepšie vidím, prečo je 
dôležité mať dobré vzťahy na župe. Bolo by ideálne, 
keby budúci starosta našej obce bol aj členom 
samosprávneho zboru – VÚC – Trenčianskeho 
samosprávneho kraja. Je to asi nevyhnutnou 
podmienkou ak chceme, aby nielen projekty rekon-
štrukcie ciest pokračovali úspešne ďalej.

Veď my, Krajňanci, i napriek tomu, že sme teri-
toriálne-excentricky na kraji VÚC, si to zaslúžime.

JUDr. Ján Konečník, starosta obce

PREČO A HLAVNE AKO BY SME MALI V OBCI TRIEDIŤ 
KOMUNÁLNY ODPAD?

V súčasnosti veľa faktorov spôsobuje, že množ-
stvo odpadu narastá obrovskou rýchlosťou. Narastá 
počet producentov odpadu žijúcich na svete, 

zvyšuje sa životná úroveň, mení sa náš životný štýl, 
ktorý sa zakladá najmä na konzumácii a spotrebe. 
V súčasnej dobe odpad predovšetkým skládkujeme, 
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pričom recyklácia je jedným z najlepších spôsobov, 
ako prispieť k ochrane našej planéty, ale zároveň aj 
ušetriť peniaze v našej peňaženke.

Ako sme pracovali s odpadom v roku 2021 
u nás v Krajnom

Aby sme však nehovorili len všeobecne, pozrime 
sa na rok 2021 priamo v obci Krajné. Celkovo 
sme vyprodukovali 351,22 ton odpadu. Zmesový 
komunálny odpad (vaše popolnice) z neho tvoril 
120,44 t (34,3 %), veľkoobjemový odpad (kontaj-
nery pristavované v obci, na cintoríne, VO odpad 
odovzdaný občanmi na dočasnom zbernom mieste 
na ČOV-ke, likvidácia odpadu z čiernych skládok 
a pod.) bol 83,31 t (23,72 %) a stavebný odpad 
bol 11,33 t (3,22 %). Tieto tri zložky končia bez 
možnosti triedenia na skládke TKO. Spolu to bolo 
215,08 t. Obec za uskladnenie tohto odpadu na 
skládku zaplatila 13 960,05 € a zberovej spoločnosti 
za vývoz smetných nádob ďalších 7 697,28 €. 
Zároveň sme v rámci nášho separovaného zberu 
vytriedili a odovzdali zberovým spoločnostiam 7,91 t 
papiera, 17,11 t skla, 0,97 t VKM obalov (tetrapa-
kov), 0,28 t jedlých olejov, 0,245 t batérií, 7,46 t 
vyradených elektrospotrebičov, 13,84 t plastov, 
28,44 t kovov a kovových obalov a 2,21 t vyrade-
ných zariadení obsahujúcich uhľovodíky (chladni-
čiek). Spolu to bolo 84,425 t separovaných zložiek 
odpadu. Občania Krajného zároveň odovzdali 
v rôznych zberných surovinách ďalších 74,865 t 
separátov, prevažne kovového šrotu.

Ako sa stanovuje cena za skládkovné?
Naši poslanci NR SR prijali v roku 2018 právny 

predpis Nariadenie vlády SR č. 330/2018 Z. z., 
ktorým sa ustanovuje výška sadzieb poplatkov za 
uloženie odpadov a podrobnosti súvisiace s pre-
rozdeľovaním príjmov z poplatkov za uloženie 
odpadov. Podľa tohto sa určuje výška poplatku za 
skládkovanie odpadov, pričom jeho výška je priamo 
úmerná miere vytriedenia odpadu v jednotlivých 
obciach. Od roku 2021 je suma za uloženie zmeso-
vého komunálneho odpadu (20 03 01) a objemné-
ho odpadu (20 03 07) stanovená od 33 € za tonu 
odpadu pri úrovni vytriedenia komunálneho odpadu 
menej ako 10 % až po 11 € za tonu odpadu pri 
úrovni vytriedenia viac ako 60 %. V Krajnom sme 
v roku 2020 dosiahli úroveň vytriedenia 26,38 %, 
v roku 2021 vďaka potvrdeniam od zberných 
surovín sa začíname blížiť k hodnote 40 %. Podľa 
predbežných prepočtov, ak budeme zodpovedne 
separovať všetci a aj obec zefektívni prácu s niekto-
rými zložkami odpadov, hranica úrovne vytriedenia 
odpadu nad 50 % by nemala byť nedostihnuteľná.

V tomto roku sa preto pokúsime trošku zmeniť 
spôsob zberu niektorých zložiek separovaného 
odpadu. Všetko sa však učíme za pochodu a záro-
veň vieme, že ani nám a ani Vám nebude všetko od 
začiatku jasné. Vieme, že odpad nebudeme ihneď 
separovať správne. Prosíme Vás preto, aby ste si 
prečítali tieto pokyny, ktoré vznikli po konzultácii 
s jednotlivými odberovými spoločnosťami.

Ako teda správne separovať?
V dnešnom článku sa pozrieme na základné 

zásady, ktoré aj bez zvýšenia akejkoľvek námahy 
pozdvihnú úroveň miery vytriedenia odpadov v ob-
ci, čo, pripomeniem, zníži poplatok za uskladnenie 
odpadu na skládke.
 1. Ak odovzdáte akýkoľvek odpad v ktorejkoľvek 

výkupni (v zberných surovinách), tak si vypý-
tajte doklad, kde sú o tom uvedené údaje. Ak 
nám jeho kópiu poskytnete na obecný úrad, 
nebojte sa, nebudeme Vám závidieť, len nám to 
pomôže vypýtať si to, na čo máme nárok. Od 
tohto roku sú zo zákona totižto tieto výkupne 
povinné zaslať príslušnej obci podľa trvalého 
bydliska, kde bývate „Oznámenie o zbere alebo 
výkupe odpadu“, na základe ktorého sa tieto 
zložky započítavajú do úrovne vytriedenia. 
Dnes, keď tieto riadky vznikajú, by sme už mali 
mať všetky tieto potvrdenia k dispozícii. A aj 
niektoré máme. Neverím však, že napríklad 
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nikto s trvalým bydliskom v obci Krajné neodo-
vzdal v zberných surovinách na Myjave žiaden 
odpad. Potvrdenie však odtiaľto nemáme a to 
je možno ten odpad, kedy by sme sa prehupli 
cez 40 % separácie. Nuž ak nemáme, určite 
si ho budeme pýtať. Ak však nemáme z Vašej 
strany podklady, nemusia nám povedať úplnú 
pravdu. Už len malá poznámka, s potvrdeniami 
nemusíte utekať ihneď. Všetky tieto procedúry 
sa vykonávajú do 31.januára, takže stačí len 
odložiť a pri najbližšej príležitosti nám to doručiť 
alebo zaslať aj elektronicky (napr. mailom).

 2. Pri zbere veľkoobjemového odpadu (myslíme 
kontajnery, ktoré sú Vám pristavované) treba 
vyseparovať všetky zložky, ktoré tam nepatria. 
Videl som tam sklo, plechovice, kovy, ale aj iné 
odpady, ktoré tam nepatria. Tuto je asi najväčší 
priestor, kde vidím možnosť zvýšiť úroveň 
triedenia. Naozaj treba porozmýšľať a nielen 
bezhlavo nahádzať do neho všetko, čo tam 
vojde.

 3. Máte doma starý, nepotrebný elektrospotrebič, 
kovový odpad alebo iný zhodnotiteľný odpad? 
Ak prídu, nazvime ich „podomový vykupovači“ 
a Vy im ho odovzdáte, prípadne ho len vyložíte 
pred bránu a on sa stratí aj sám, väčšinou 
z neho máte len pár drobných. Prinajlepšom 
tento odpad zmizne z našej obce a Vy z neho 
nemáte nič. Tým „nič“ myslím ani plus, ani mí-
nus. Stáva sa však, že daný podomový výkupčí 
si pri odchode z obce so sebou zoberie len to, 
čo dokáže „ekonomicky zhodnotiť“ v zberných 
surovinách a ostatné ponechá napospas 
osudu. A ten „osud“ príde, takýto odpad sa 
vyzberá a poplatok za uskladnenie v konečnom 
dôsledku zaplatíte Vy. V obci vykonávame 
zber takýchto komodít 1 x za štvrťrok, kedy 
ho môžete úplne bezstarostne vyložiť pred tú 
bránku. Zároveň takýto odpad je po dohode 

možné kedykoľvek vyviezť na dočasné zberové 
miesto (na ČOV-ku ), alebo ak už s tým máte 
naozaj problém, nahláste nám to a my Vám 
ho vyvezieme aj mimo vývozného termínu. 
Tu si však treba uvedomiť, že takáto práca asi 
nepatrí medzi úplne najefektívnejšie nakladanie 
s financiami, preto je potrebné túto možnosť 
nezneužívať.

 4. Štvrtým bodom, posledným,  ktorým sa v tom-
to článku chceme zaoberať, je najviac dotknutá 
zložka – plasty. Separované plasty delíme na 4 
samostatné zložky: PET fľaše, VKM obaly (tet-
rapaky), polystyrén a zmesné plasty. Separáty 
z plastov sa budú zberať v dvojtýždňových 
intervaloch, v stredu v termíne vývozu zmesné-
ho komunálneho odpadu, tak, ako je uvedené 
v kalendári zvozu komunálneho odpadu na rok 
2022. V jednom termíne sa zberá kombinácia 
zmesné plasty a tetrapaky, v následnom kombi-
nácia PET-fľaše a polystyrén. A potom sa to už 
len opakuje. Predpokladáme, vzhľadom k zave-
deniu zálohovania PET fliaš, že po prechodnom 
období (cca 1/2 roka), táto komodita v značnej 
miere zníži svoj objem a potom prehodnotíme 
systém zberu plastov. Na základe Vašich pripo-
mienok je s dnešným článkom distribuované aj 
nové spracovanie zberového kalendára, veríme, 
že pre Vás čitateľnejšieho.

Všetky zložky separovaných odpadov tre-
ba vždy rozdeliť do samostatných, najlepšie 
priehľadných vriec. Všetky vrecia so separo-
vaným odpadom, okrem vriec so zmesnými 
plastmi sa budú vysýpať a vracať naspäť. 
Zmesné plasty preto treba baliť do mikroté-
nových vriec a ak sa dá, uviazať ich.

Pre jednotlivé zložky plastových odpadov platí 
nasledovné:
• PET fľaše – separujeme všetky priehľadné 

PET fľaše z nápojov (minerálne vody, malinov-
ky, sirupy, jedlý olej, ocot a pod.). Z dôvodu 
požiadaviek odberateľa Vás poprosíme roztriediť 
fľaše na biele do jedného vreca a farebné do 
druhého vreca samostatne. (Odberateľ bude od 
nás tieto fľaše takto vykupovať). Ostatné PET 
fľaše – nepriehľadné, z drogérie a pod. treba 
oddeliť samostatne. V prípade, že odovzdáte 
fľaše všetkých farieb spolu, prebehne našimi 
zamestnancami následne dotrieďovanie, čím sa 
zvýši náklad na túto separovanú zložku. Týmto 
sa samozrejme zmenší efektivita separácie.

• Polystyrén – zberáme obalový polystyrén 
zo spotrebičov a stavebný polystyrén EPS. 
Spoznáme ho tak, že ak polystyrén rozlomíme, 
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vidíme guličky, z ktorého je zložený. Recyklovať 
sa dajú obaly zo spotrebičov bez nečistôt, resp. 
iba s minimálnym znečistením. To znamená, 
že z obalov treba najskôr odstrániť plastové 
alebo papierové štítky, nálepky, lepiace pásky 
a pod. Nezberáme tu jednorazové nádoby na 
jedlo, poháre, tácky, na ktoré sa balí mäso a iné 
potraviny. Tieto sú z PSP (polystyrénový papier) 
a patria do zložky zmesné plasty. Taktiež nezbe-
ráme stavebný polystyrén znečistený lepidlom 
alebo omietkou a XPS (extrudovaný) polystyrén. 
Tento je možné odovzdať na zbernom mieste na 
ČOV.

• VKM (viacvrstvový kombinovaný materiál, 
tzv. tetrapaky) – tu zberáme tetrapakové 
krabice od nápojov a potravín.

• Zmesné plasty – zberáme plastové obaly z po-
travín a drogérie, tégliky od mliečnych výrobkov, 
obaly z vajíčok, igelitové tašky a vrecká.

Myslím si, že toto nie je posledný článok, ktorý 
sa týka nakladania s odpadmi v našej obci. Navštívili 
sme napríklad závod na spracovanie PET fliaš 
a tetrapakov a v budúcom článku Vám povieme 
niečo viac aj o tomto, ale samozrejme sa vrátime aj 
k našim postrehom a skúsenostiam.

Na záver tohto článku si neodpustím ešte jedno 
osobné zamyslenie. Veľa ľudí si na obecný úrad 
príde po žetóny za minulý a aj predminulý rok. 
Poplatok za komunálny odpad sa platí za daný 
kalendárny rok. A tento aj zohľadňuje náklady 
na odpadové hospodárstvo daného roku. Takže 
ak som žetóny minulý rok nepotreboval, tak som 
asi komunálny odpad ani netvoril a neodovzdával 
ho. Prirovnám to pre predstavivosť niečomu po-
dobnému. Ak si zaplatím diaľničnú známku za rok 
2021, môžem jazdiť po diaľnici od 1. 1. 2021 do 
31. 1. 2022. Nemôžem za túto známku jazdiť po 
tomto termíne a tvrdiť, že ja som dovtedy diaľnicu 
nevyužíval. Rozdiel je však v tom, že diaľničnú 
známku si môžem kúpiť, ale poplatok za komunálny 

odpad zaplatiť musím. Prečo som sa nad tým 
zamyslel? V predchádzajúcom období sme zaregis-
trovali vynaliezavosť niektorých občanov tým, že 
začali vyrábať a za peniaze distribuovať pôvodné 
papierové žetóny. Nuž, do svedomia si musia 
vstúpiť ľudia, ktorí ich vyrábali, ale aj ľudia, ktorí ich 
kupovali. Bez dopytu totižto nie je ponuka. My sme 
museli zareagovať tak, že prestali platiť a prešli sme 
len na žetóny magnetické. Ich výroba je náročnejšia 
a majú osobitné číslovanie. Bohužiaľ, objavuje sa tu 
tzv. škrečkovský syndróm, že ak si zaplatím daň za 
odpady, tak si „musím“ zobrať aj žetóny, aj keď ich 
mám v šuplíku ďalších 10. Dospeje to totižto akurát 
k tomu, že nás prinútite vymýšľať ďalší systém 
a Vám zostanú len bezcenné magnetické žetóny. 
A systém bude zasa len stáť peniaze. Vaše peniaze. 
Alebo budeme musieť vyhotoviť ďalšie žetóny. Aj 
to bude stáť peniaze. A zasa sú to vaše peniaze. 
Možno nám neuveríte, ale máme presnú evidenciu, 
aké žetóny Vám boli pridelené a ktoré ste odovzdali 
v rámci zberu odpadu. Toľko k poslednému zamys-
leniu a už len malé opakovanie.

Na druhej strane „Kalendára zvozu komunálne-
ho odpadu vrátane separovaných zložiek na rok 
2022“ je uverejnený „MALÝ SPRIEVODCA 
TRIEDENÝM ZBEROM V OBCI KRAJNÉ“. 
Tento by Vám mal poradiť, čo v rámci sepa-
rovaného odpadu zberáme, čo nezberáme 
a ako odporúčame s odpadom pred odo-
vzdaním nakladať. Taktiež sú tam uvedené 
základné zásady týkajúce sa odpadového 
hospodárstva v obci Krajné. Ak niečo neviete 
alebo nie ste si istí, radšej sa dvakrát opýtaj-
te. A nezabudnite, ak hodím niečo, čo sa dá 
separovať, do zmesného komunálneho od-
padu, je to takisto zle, ako keď hodím niečo, 
čo patrí do zmesného komunálneho odpadu, 
do separovaných zložiek. Nuž, odpad, ale aj 
jeho správne vytriedenie, je veľká veda.

Ing. Dušan Mozolák

KOĽKO LÁSKY SA ZMESTÍ 
DO KRABICE OD TOPÁNOK?

Kto nepozná odpoveď, môže sa opýtať deduškov 
a babičiek v domove sociálnych služieb Adonis 
v našej dedine.

Naša obec sa opakovane aj tento rok zapojila 
už do 4. ročníka charitatívneho projektu, ktorý 
zberá krabičky pre osamelých seniorov v domovoch 

sociálnych služieb. Tento rok sa nám spolu s dob-
rovoľníkmi zapojenými do tejto krásnej charitatívnej 
akcie podarilo na našich kopaniciach vyzbierať viac 
ako 160 krabičiek.

Keď som videl, ako sa u nás na úrade kopia 
krabičky aj od topánok po tom, ako sme túto akciu 
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vyhlásili, srdce mi podskočilo radosťou a povedal 
som si, že ešte stále sú medzi nami ľudia, ktorí 
sa dokážu o lásku a dobrotu podeliť so svojimi 
blízkymi.

A čo bolo v týchto krabičkách? Čokoľvek, čo du-
šu či myseľ poteší. Niečo sladké, per-
níčky, keksíky, čokoláda či sušené 
ovocie. Niečo voňavé, sprchový 
gél, mydlo, vlhčené obrúsky, 
toaletná voda či parfum. Niečo 
na seba, rukavice, čiapka, tielko 
alebo teplé ponožky. Niečo na 
čítanie, knihy, krížovky, štvorsmerovky, 
alebo aj vlastnoručne napísaný list. Niečo pre 
potešenie, drobná vianočná dekorácia, nevyplnená 
pohľadnica s nalepenou známkou, náramok na 
ruku, šálka či hrebienok, proste niečo, čo srdce 
poteší a pri čom myseľ pookreje.

I keď som napriek súčasným platným epide-
miologickým opatreniam v súvislosti s pandémiou 
COVID-19 nemohol deduškom a babičkám 

v našom domove dôchodcov odovzdať ako sta-
rosta obce darčeky osobne, verím, že každá jedna 
krabička plná lásky sa dostala do správnych rúk 
a vyčarila úsmev na tvárach ľudí, ktorí sú už obdare-
ní šedinami a spríjemnila im pocit tých najkrajších 

vianočných a novoročných sviatkov. 
Určite každého jedného poteší, 

keď vie, že na neho niekto 
myslí.

Zároveň chcem poďakovať 
všetkým anonymným darcom 

za každú jednu krabičku, ktorú 
s láskou robili, nielen za materiálne 

veci a darčeky, čo do nich dali, ale hlavne za to, čo 
do nich vložili – lásku a kus svojho srdca.

Poďakovanie patrí aj všetkým dobrovoľníkom, 
ktorí nám s touto prekrásnou akciou pomáhali 
a verím, že dobro, ktoré človek rozdáva, sa mu raz 
určite v dobrom aj vráti späť.

JUDr. Ján Konečník, starosta obce
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VYNOVENÁ BUDOVA 
KULTÚRNEHO DOMU V MATEJOVCI

OČKOVANIE V KRAJNOM

Občianske združenie „Náš 
Matejovec“ v úzkej súčinnosti 
s obcou Krajné na jeseň 
minulého zaodialo do no-
vého kabáta budovu kultúr-
neho domu v Matejovci. Ide 
o budovu vybudovanú spoločne 
ešte v 70. rokoch minulého storočia 
v tzv. akcii „Z“, vonkajšia fasáda ktorej je z vtedy 
bežne používaného „brizolitu“. Dlho sme spoločne 
vyberali farebný odtieň, každý mal iný názor, avšak 
konečný efekt určite všetkých milo prekvapil. 
Použitá hnedá farba je odtieňovo neutrálna a vyho-
vujúca aj externým poveternostným podmienkam. 
Vkusný nápis a označenie Kultúrneho domu príjem-
ne doplnilo túto novú fasádu.

Som rád, že sa v Matejovci nájdu ľudia, ktorí sú 
ochotní, a to aj finančne, prispieť na zveľadenie 

nášho spoločného obecného 
majetku, ktorý využívame 

my všetci. V tomto roku 
na kultúrnom dome určite 
ešte vymeníme tých zopár 

chýbajúcich okien a ak nám 
to finančná situácia dovolí, vyko-

náme aj malé technicko-stavebné úpravy 
v oblasti kuchynskej časti tak, aby dom kultúry po 
ukončení COVID opatrení bolo možné opäť vhodne 
využívať na účel, pre ktorý ho máme.

Peter, ďakujem ako tebe, tak aj skutočne šikov-
nej maliarskej partii okolo Vlada Kubiša.

Ani tento rok určite nielen ja, ale ani celá moja 
rodina nezabudneme zaslať 2 % z daní na účet 
nášho spoločného „matejovského“ občianskeho 
združenia.

JUDr. Ján Konečník

Po šiestich mesiacoch, počas prebiehajúcich 
vianočných a novoročných sviatkov, dňa 28. 12. 
2021 do obce Krajné opätovne zavítal očkovací tím 
Nemocnice s poliklinikou v Myjave pod vedením 
Mgr. Viktórie Markovej, ktorý zaočkoval u nás 
v dedine viac ako dve stovky našich občanov 1., 
2. a 3. posilňujúcou dávkou vakcíny COMIRNATY 
OD PFIZER/BIONTECH na ochorenie COVID-19.

Očkovanie prebiehalo absolútne bezproblémovo, 
záujemcovia oň sa mohli v dostatočnom predstihu 
nahlásiť na obecnom úrade v Krajnom. Nebolo 
treba na úrad ani osobne chodiť, stačilo či už 
telefonicky alebo elektronicky – e-mailom prejaviť 
záujem a každý občan dostal z obce SMS-správu 
s presným časovým /minútovým/ harmonogra-
mom očkovania prostredníctvom obecného SMS 
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ČO SME STIHLI AJ NAPRIEK PANDÉMII…

hlásnika. Očkovanie sa vykonalo priamo v zasadač-
ke obecného úradu.

Zaočkovaním priamo v obci sa záujemcovia 
o očkovanie vyhli komplikovanému prihlasovaniu 
v COVID čakárni, problémom s preťažením web 
stránky Ministerstva zdravotníctva SR, ale hlavne 
cestovaniu a vyčakávaniu po vakcinačných centrách.

Poďakovanie patrí všetkým zamestnancom 
obecného úradu v Krajnom za zorganizovanie 
očkovania, ako aj celému očkovaciemu tímu za jeho 
vykonanie tu, priamo u nás v obci.

JUDr. Ján Konečník,
starosta obce

Rok 2020 – hneď na začiatku bol poznačený 
zásahom a uhasením požiaru na poli nad Járkom. 
Prebehla preventívna prehliadka v Dolinách, ale aj 
tradičná zabíjačka. Vo februári sme mali výročnú 

členskú schôdzu, prebehli rôzne kurzy a skúšky. 
Pokračovalo sa v prevencii. Pravidelne sme usku-
točňovali členské schôdze, odzimovali sme techniku 
a zasahovali pri požiari v Matejovci. Po tejto 
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činnosti nastal karanténny útlm, ale v júni sme pre-
vzali v Trenčíne IVECO a na spoločnom stretnutí 
sme varili guláš. V júli prebehlo školenie strojníkov 
na IVECO v Trenčianskych Tepliciach.

Na poslednej ceste sme 20. júla odprevadili 
nášho spolubrata hasiča Pavla Ďuriša, ktorý bol 
členom od roku 1982, t. j. 38 rokov. V auguste 
sme vypomáhali pri akcii „Hravé leto“. Mesiac 
september mal dve protichodné situácie, tá prvá 
bola priaznivá, lebo sme spolu s DHZ Hrachovište 
prevzali v Krajnom z rúk predsedu TSK Jaroslava 
Bašku defibrilátory a tá druhá bola smutná, lebo 
sme sa zúčastnili na pohrebe hasiča Pavla Vaváka 
v Hrachovišti, rodáka z Krajného, kde ako hasič 
začínal. V polovici októbra po veternej víchrici sme 
zasahovali v Kahúnovej Doline a odpratávali napla-
vené drevo na Podvrchu, ale to už zase bola vyhlá-
sená karanténa, v ktorej sme vykonávali asistenčnú 
službu. Počas obdobia karantény sa pracovalo na 
úpravách klubovne a upratovaní zbrojnice a okolia.

Rok 2021 – pokračovalo sa v prestavbe 
klubových miestností a taktiež sme asistovali pri 
testovaní na Covid-19. Vo februári nás zarmútila 
správa o úmrtí nášho člena a spolubrata hasiča 
Pavla Ferianca, ktorý nás opustil vo veku 51 rokov. 
Od apríla sa karanténna situácia zlepšovala a začali 
sme pomýšľať na stavanie mája. Boli sme prizvaní 
k požiaru v Kostolnom, kde horel rodinný dom. Máj 
sme postavili a guláš uvarili. Koncom mája sme máj 
aj zvalili. Prvú členskú schôdzu po karanténe sme 
uskutočnili začiatkom júna, ale táto bola poznačená 
slabou účasťou. V júli sa uskutočnila územná súťaž 
DHZ okresu Myjava v Hrašnom.

Mesiac júl bol poznačený aj výjazdom k požiaru 
v obci, kde zasahovalo 6 hasičov pri likvidácii a ha-
sení horiacej haluziny a uskladnených strešných lát. 
V auguste sa dvaja naši členovia zúčastnili na kraj-
skej súťaži DHZ Trenčianskeho kraja v Rybanoch 

ako rozhodcovia. Konalo sa aj stretnutie zaslúžilých 
členov DPO SR v Sobotišti za účasti prizvaných 
členov z ÚzO DPO Senice, Skalice a Myjavy. 
Začiatkom septembra sa uskutočnila členská 
schôdza, na ktorej sa dohodla brigáda na úprave 
techniky a upratovanie priestorov zbrojnice a taktiež 
sa uskutočnilo spoločné IMZ (informačno-meto-
dické zamestnanie) okrskov Myjavy a Krajného. 
Na október bola naplánovaná členská schôdza, na 
ktorej sa už mal prerokovávať program a účasť na 
územnom taktickom cvičení v Rudníku. Taktické 
cvičenie sa napokon uskutočnilo aj za našej účasti, 
ale vzhľadom na nepriaznivé podmienky sa výročná 
členská schôdza znovu neuskutočnila.

Takéto je bilancovanie roku 2020 a roku 2021 
poznačeného pandémiou Covid-19. Za iných 
podmienok by bolo aktivít oveľa viac, no buďme 
radi, že sa uskutočnili aspoň niektoré akcie potreb-
né k ďalšiemu fungovaniu zboru. To, či sa situácia 
po vakcinácii obyvateľstva dostane do starých koľají, 
ukáže budúcnosť. Členovia DHZ Krajného budú 
vždy nápomocní pri zvládnutí obtiažnych situácií.

Nedbálek Karel,
tajomník DHZ Krajné

K BLÍŽIACEJ SA JARI…
Znovu využívame príležitosť upozorniť spolu-

občanov na blížiace sa jarné obdobie, kedy bývajú 
časté požiare v dôsledku vypaľovania suchej trávy.

O chvíľu je tu marec a s ním nastáva pre hasičov 
povinnosť upozorňovať občanov na nešvár, ktorý 
sa každoročne prejavuje, a to je vypaľovanie suchej 
trávy. Vypaľovanie nielen ničí životné prostredie 
a zabíja živočíchy, ale môže spôsobiť obrovské hos-
podárske škody a ohroziť ľudské životy. Poškodzuje 
povrchovú vrstvu pôdy, napomáha rozširovaniu 
agresívnych druhov rastlín, ničí drobné živočíchy. 

Ľudia taktiež môžu na vypaľovanie trávnatých 
porastov doplatiť vlastným životom. Vypaľovanie 
trávy znamená okrem iného aj porušenie zákonov 
a z toho vyplývajúce sankcie. Občan môže dostať 
pokutu do výšky 332 eur v správnom konaní a na 
mieste to môže byť aj bloková pokutu do 99 eur. 
Právnická osoba môže zaplatiť až 16 596 eur. Ak 
požiar spôsobil veľkú škodu, hrozí aj trestné stíha-
nie. Je nevyhnutné, aby sa situácia s vypaľovaním 
trávy zlepšila. Dbajme preto na túto skutočnosť 
a nevystavujme sa zbytočnému nebezpečenstvu 
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finančného postihu, v horšom prípade aj ujmy na 
zdraví či živote.

Preto radíme, nevypaľujte!!!

V prípade potreby telefonicky kontaktujte tieto 
telefónne linky:
• linka tiesňového volania – 112
• záchranný hasičský zbor – 150
• DHZ Krajné – 0908 503 687

Nedbálek Karel, 
taj. DHZ Krajné

DORUČOVACIE BOXY V DEDINE
V tomto pandemickom čase, keď je pohyb 

obyvateľstva obmedzený na základe rozhodnutia 
vlády SR formou vyhláseného núdzového stavu, 
stretávame na cestách stále väčšie množstvo dodá-
vok a prepravných spoločností, ktoré nám dokážu 
doručiť objednané tovary priamo k nám domov do 
našich domácností. Asi nie je medzi nami nikto, 
kto by ešte doma neprivítal kuriéra s objednaným 
tovarom, obzvlášť počas len nedávnych vianočných 
a novoročných sviatkov.

Aj kuriéri už začínajú poznávať naše kopanice, 
pričom silné kopaničiarske osídlenie robilo problém 
pri doručovaní zásielok na adresu najmä v odľah-
lejších častiach obce (aj teraz v tomto zimnom 
období), častokrát robilo problémy napr. počasie. 
Stretávali sme sa s tým aj u nás v Krajnom. Ak aj 
kuriér úspešne našiel adresu doručenia (lebo nie 
všetky, najmä staršie domy majú adresný GPS 

bod), častokrát nemal komu tovar odovzdať, buď 
to bolo cez pracovnú dobu, alebo ešte nikto nebol 
doma z práce, muselo sa vykonávať opakované 
doručenie, alebo prosiť susedov, či nechať tovar – 
balík v obchode a pod. Tí kreatívnejší doručovatelia 
dokonca prišli za mnou priamo do kancelárie s tým, 
či by som ako starosta tomu alebo tamtomu nemo-
hol objednaný balík doručiť poobede, keď pôjdem 
z práce domov.

Inšpirovali sme sa väčšími, najmä okresnými 
mestami, kde sa môžeme stretnúť s množstvom 
doručovacích boxov. I napriek tomu, že sme malá 
obec, ktorá nemá ani 2 000 obyvateľov, v dnešnej 
ekonomicko-kapitalistickej dobe sme sa (s malou 
dušičkou) skúsili spojiť s niektorými prepravnými 
spoločnosťami a vyšlo to.

V našej obci, hneď v tesnej blízkosti budovy 
obecného úradu, vyrástli dva nové doručovacie 
boxy, ktoré môžu využívať nielen občania či náv-
števníci Krajného, ale aj okolitých menších obcí.

A ako to funguje? Keď nie ste doma, alebo Vám 
nemá kto balík prevziať, jednoducho pri objednávke 
tovaru udáte miesto stacionárneho doručenia „box 
Krajné“ a keď pôjdete z práce domov, svoj balíček 
si v ktoromkoľvek čase prostredníctvom aplikácie, 
resp. doručovacieho SMS kódu pohodlne vyzdvih-
nete. Aj po objednaní tovaru máte ešte možnosť 
zmeniť spôsob doručenia. Kuriér Vám zavolá, Vy 
nie ste doma, proste Vám to po dohode nechá 
v doručovacom boxe nachádzajúcom sa v centre 
obce Krajné.

Zároveň ako starosta obce ďakujem týmto dvom 
„nemenovaným“ doručovacím spoločnostiam, ktoré 
uvedené boxy v obci na svoje náklady namontovali 
a zároveň ich aj prevádzkujú.

JUDr. Ján Konečník, starosta obce
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Možné boli iba prezidentské výnimky, ktoré sa 
týkali tzv. hospodársky dôležitých židov. Väčšina 
židovského obyvateľstva bola sústredená do 
koncentračných táborov a odvlečená do vyhla-
dzovacích koncentračných táborov. *6

Po Petruchovi „rechtorom“ bol zvolený Ján 
Majtás, rodák z Lubiny, je tiež len okolo 30-ročný 
a podrobné dáta mi tiež nedodal, je horlivým 
organizátorom Potravného a Úverného družstva 
v Krajnom, pre ktoré za jeho vedenia r. 1939 bola 
vystavená krásna budova – je však tak zaneprázdne-
ný, že ani sľúbené dáta o družstvách mi na viaceré 
dožiadanie ešte nepripravil. Však miesta je v kroni-
ke dosť, no čakať nemôžem, hoc záznam o rozvoji, 
peknom rozvoji obchodnom u oboch družstiev 
treba by bolo pripojiť k menu Majtásovmu. *7

Družstevný dom v Krajnom 
otvorený v októbri 1939

Slovenským štátom organizovaná lúpež majetku 
v roku 1942 dotýkala sa hlavne Židov. Po februárom 
prevrate 1948 prežili menej bolestivú lúpež všetci 
majetnejší občania Československej republiky. 
Majetky „amerikánov“, ktorí sa nevrátili, prepadli 
štátu. Úverné družstvá v roku 1952 končia, správu 
financií preberá štát http://www.akademickyrepozitar.sk/sk/repozitar/ 
Mena peňazí 1953 – grandiózna krádež, 
https://sk.wikipedia.org/ menilo sa 300 starých korún 
v pomere 5 : 1, ostatná hotovosť v pomere 50 : 1 
vklady na vkladných knižkách do 50 000 starých 
korún sa menili v závislosti od vkladu v pomere 
5 – 25 : 1, vklady nad 50 000 starých korún sa 
menili v pomere 50 : 1.

Potravné družstvo bolo zaradené do novoorgani-
zovanej siete vidieckych predajní Jednota s. d.

Po prevrate v novembri 1989 boli prijaté rešti-
tučné zákony, mnohým sa aj znárodnené majetky 
vrátili, či už vo fyzickej forme, alebo v peňažnej 

náhrade. Záležalo to od šikovnosti reštituenta, ak 
mal majetku viac, hlavne šikovnosti jeho advokáta. 
Krádeže majetku nedoziernych rozmerov s oporou 
v zákonoch umožnila privatizácia. 
https://focus.hnonline.sk/publicistika/clanok/1104666-privatizeri-si-rozporciovali-miliardy 
Najväčšia krádež v histórii Slovenska. Aj taký 
prívlastok dostalo rozpredávanie štátneho majetku 
po páde komunistického režimu. Zopár vyvolených 
počas niekoľkých rokov prišlo k astronomickému 
majetku, na ktorom si postavili neskorší biznis. 
Mnohí z nich fabriky získané za zlomok ich skutoč-
nej hodnoty vytunelovali a vytiahli z nich miliardy 
korún. Z ostatných privatizérov, ktorým sa bývalé 
socialistické štátne podniky podarilo udržať pri 
živote či dokonca zveľadiť, sú dnes vážení podni-
katelia. Len málokto si trúfne pripomenúť im, za 
akých okolností sa k svojmu bohatstvu dostali.

Veľké kšefty s majetkami trvali 30 rokov a veľmi 
pochybujem, že by niekedy skončili. Hoci v súčas-
nosti sa odkrýva niečo zo zákulisia. Súčasná vláda 
nemá v rukách karty pre vysokú hru. Stále sú v ru-
kách hráčov bývalej vlády. Ak si do leta nevytiahne 
ESO, bude karty v novej hre rozdávať protistrana. 
Ako vždy pre bežného občana, žiadne „svetlejšie 
zajtrajšky“, len pre „našich“.

Do pozornosti dávam na https://www.youtube.com/ 
HEĽENINE OČI – NAKA | Official lyric video 2020. 
Z bohatej diskusie k videu vyberám: Slovenské 
zbojníctvo má svoju históriu... Pokiaľ boli zbojníci 
v horách, tak nenapáchali toľko škody... no keď sa 
novodobí zbojníci presunuli do úradov, tak nastal 
iný štýl rabovania vo veľkých rozmeroch... začali 

Vkladná knižka 
Úverné družstvo v Krajnom 

PODKOZINSKÍ ZBOJNÍCI V KRAJNOM
Pokračovanie z predchádzajúceho čísla.
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oberať o peniaze svojich vlastných voličov – obča-
nov tohto štátu podľa zákona, napr. vysoké dane, 
otrasne vysoké odvody do poisťovní s neistotou 
návratu, poplatky za všetko čo len nechceš, pomaly 
už aj za vzduch... tendre, súťaže, korupcia, mafie 
zbojníkov, boj medzi mafiami na úkor občana... 
tým všetkým je Slovensko presiaknuté ako mokré, 
blatom presiaknuté topánky... toto sa nebude 
ľahko čistiť, hlavne preto, že Slovensko je malé 
a každý s každým rodina... No na vine sú nielen 
zbojníci, ale i cielený postup niektorých médií, 
ktoré ukazovali zbojníkov ako celebrity a dnes za 
to nenesú nijakú zodpovednosť. Napr. šľachtická 
televízia mimoslovenského pôvodu...

*1, *2, *7 Kronika obce Krajné – kronikár Štefan 
Valášek – prepis textu z Kroniky obce Krajné je 
v pôvodnom znení, bez jazykovej a gramatickej 
korekcie. 2009 © Ivan Gálik

*3, *6 Ján Lukačka: Krajné 1392 * 1992
*4 Ján Eľko: Z dejín ev. a. v. cirkevného zboru 

v Krajnom
*5 Publikácia: Bzince pod Javorinou 1337 – 1997

Už dávnejšie sa niektorí zaujímali o hľadanie 
v matrikách na internete. Voľne prístupné sú na 
stránke https://www.familysearch.org, kde sa musíte prihlásiť 
a zaregistrovať heslo. Potom si treba nacvičiť čo 
najefektívnejšie hľadanie v obrovskom archíve. Vo 
vyhľadávaní v matrikách krstov pomôže server tak, 
že mu zadáte meno, priezvisko hľadanej osoby, roz-
pätie rokov, – kedy sa mohla osoba narodiť. Môžete 
zadať aj miesto narodenia a ďalšie údaje, ale prílišná 
špecifikácia nebýva vždy dobrá. Tieto matriky sú 
indexované, zobrazia sa aj v textovej forme.

Zložitejšie je hľadanie v neindexovaných mat-
rikách sobášov a úmrtí. Tam je treba postupne 
listovať v skenoch matrík. Staré matriky sú len do 
rokov 1900 až 1910. Uvediem najjednoduchšie 
vyhľadávanie na stránke.

Článok bol uverejnený v Kopaničiar exprese 
č. 10/9. 3. 2021

Ivan Gálik
Na mape vyberieme kontinuálnu Európu, v menu 

vyberieme Slovensko.

Textová informácia

Fotoskenová informácia

V ponuke vyplníme potrebné údaje.

Server má v ponuke textovú a fotoskenovú infor-
máciu v stĺpci na konci „Zobraziť“. Kliknutím na 

ikonu vyberiete text, alebo sken.
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UZÁVIERKA NOVÍN
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znamená, že príspevky do Krajnianskych novín č. 2/2022 odovzdajte na Obecnom úrade v Krajnom do 
uvedeného termínu.

OZNAMY
• Letné kino v Krajnom sa uskutoční tento rok v dňoch 19. a 20. augusta 2022 v Obecnom športovom 

areáli v Krajnom.

• Redakcia si vyhradzuje právo príspevky skrátiť, rozdeliť, upraviť bez konzultácie s autorom alebo aj ne-
uverejniť. Zodpovednosť za obsah zverejnených písomných alebo fotografických materiálov nesie autor. 
Zverejnené fotografie sú z verejnosti prístupných akcií.

ČINNOSŤ ZPOZ-U ZA ROK 2021

Á Ý Ú É

Zbor pre 
občianske záleži-
tosti v Krajnom 
vykonával 
svoju činnosť 

i v minulom roku 
2021, aj keď v obme-

dzenom režime. Pandémia, ktorá 
tu zúri už vyše dvoch rokov, nám 
nedovoľuje pripravovať a realizovať 
niektoré milé stretnutia a akcie, aj 
keď by sme veľmi chceli. Jedným 
z takýchto stretnutí býva uvítanie 
detí do života a druhým zlaté 
a strieborné svadby. Tieto milé 
akcie sme nezrealizovali už dva 
roky, čo nás veľmi mrzí, snáď keď 
toto zlé obdobie pominie, budeme 
sa snažiť všetky deti narodené 
od roku 2020 pozvať do našej 
sobášnej miestnosti a pripomenúť 
si tak tie krásne životné príležitosti, 
možno i s pobehujúcimi našimi 
malými občanmi Krajného.

Keď sa trošku uvoľnili opatrenia, 
mohli sme aspoň zosobášiť niekto-
rých našich občanov, celkovo sme 
privítali v našej sobášnej sieni obce 
Krajné 6 párov, ktoré prejavili záu-
jem o civilný sobáš, cirkevné sobáše 

boli za minulý rok 4. Smutnejšie 
udalosti, ktoré zažíva určite každý 
z nás a ktoré patria k životu, sú 
pohreby našich spoluobčanov. 
V uplynulom roku zomrelo 32 
našich spoluobčanov, piatim z nich 
zabezpečil smútočnú rozlúčku 
starosta obce JUDr. Ján Konečník, 
4 naši občania sú pochovaní na 
iných miestnych cintorínoch a s 23 
našimi spoluobčanmi sa rozlúčil pán 
farár Mgr. Ivan Novomestský a pán 
farár Mgr. Irenej Cuitti.

Z kultúrnych akcií, ktoré sme 
mohli zrealizovať, to bolo v júni 
pekné vystúpenie v evanjelickom 
kostole v Krajnom s názvom 
„Našiel som si v šírom poli...“, 
neskôr v auguste na ihrisku Letné 
kino, pred požiarnu zbrojnicu 
v Krajnom a na autobusové ná-
stupište k nám v auguste zavítali 
i nádherné historické motorové 
vozidlá a v miestnej časti Matejovec 
v závere tohto mesiaca ukončili 
letné obdobie. Žiaľ, nemohli sme 
uskutočniť Karneval pre dospelých, 
Pamiatku zosnulých v Dome 
smútku v Krajnom, stretnutie 
s Mikulášom a Vianočné trhy, 

nakoľko nám to už situácia s pan-
démiou v posledných mesiacoch 
neumožňovala.

Každoročne v októbri si pripo-
míname i Mesiac úcty k starším, 
a preto pri tejto príležitosti obec 
Krajné darovala našim spoluob-
čanom od dovŕšenia 70 rokov 
darčekovú poukážku v hodnote 
8,- € a v mesiaci december sme 
sa zapojili do zbierky pod názvom 
„Koľko lásky sa zmesí do krabice od 
topánok“.

Na záver ešte malá štatistika 
evidencie obyvateľov za rok 2021:
• narodené deti – 6 našich malin-

kých spoluobčanov,
• sobášnych obradov spolu 10 

cirkevných i občianskych,
• zomrelo 32 našich spoluobčanov,
• prihlásilo sa na trvalý pobyt do 

našej obce 19 občanov,
• odhlásilo sa z trvalého pobytu 

do inej obce alebo mesta 22 
občanov,

• obec Krajné k 31. 12. 2021 
evidovala 1 401 obyvateľov.

Bc. Miroslava Matejovičová


